
 

 

Indkaldelse til og dagsorden for skolebestyrelsesmøde 

 onsdag den 26.4.2023 
 

Mødedato: Onsdag 26.4.2023 

Mødetid: 17.00-19.30 

Mødested: personalerummet 

Afbud fra: Dan, Caroline, Peter, Kristine, Andreas, Louise Bjørnskov 

Uden afbud: 

Referent: Heidi 

 

Dagsordenspunkt Indhold / referat b O D Besl. 

1. 

Godkendelse af 

dagsorden og referatet 

fra 1.3.2023 

 

2 min. 

Hurtig præsentationsrunde for de nye suppleanter. X   X 

2. 

Mødets sang 

 

5 min. 

Anemonesangen X    

3.  

Elevråd 

 

v. Marius og Ahmed 

10 min. 

Elevrådet havde møde i mandags, hvor de havde besøg af 

Kirsten, der fortalte elevrådet om skoleudviklingssamtalen, 

hvor eleverne er med sammen med ledelse, medarbejdere og 

forældre. Kirsten fortalte om, hvad man taler om på den 

samtale. 

 

Pt. er der ikke et elevråd for 0.-3.klasse – det skal der til at 

være fra næste skoleår, så der bliver et lille og store elevråd. 

Elevrådet talte om, hvordan de to elevråd kunne samarbejde. 

 X   

4. 

Suppleringsvalg til 

skolebestyrelse 

 

Steen/Louise TS 

5 min. 

Der er blevet afholdt suppleringsvalg og der er nu 5 nye 

suppleanter: 

1-Peter (barn i 2.v) 

2-Tobias (barn i 5.v) 

3-Julie (børn i 2.u og 5.v) 

4-Kristine (børn i 3.x og 6.x) 

5-Caroline (barn i 1.v) 

 

 X   



 

 

1. suppleanten inviteres altid med og hvis der er forfald, så 

inviteres den næste med, osv. Hvis man suppleant har et stort 

ønske om at deltage hver gang, kan man evt. tale med for- og 

næstforperson. 

5. 

Ukraineklasserne 

 

v. KH og AK 

2 min. 

 

Der kommer i den næste tid til at blive udsluset endnu flere 

elever i almenundervisningen.  

Tidligere har eleverne deltaget i en gruppe sammen med en 

klasse. Nu spredes eleverne mere ud til en decideret ”egen 

klasse”, som de fortsætter i næste skoleår. 

 

Kirsten orienterer om dialog med områdeforvaltningen. 

Eleverne har dobbelt retskrav på indskrivning, da de har ret 

til at blive indskrevet på både modtage-klasse-skolen og egen 

distriktsskole. Da langt de fleste elever i Ukraine-klasserne 

bor i Gammeltoftsgade, hører de til på ØF. Når eleverne 

udsluses i almenklasserne, bliver modtageklasserne ikke fyldt 

yderligere op, da eleverne løbende skal have basisdansk i 

deres modtageklasse. 

 X   

6.  

KKFO 

 

v. KB 

5 min. 

 

Kasper orienterer om tidlig skolestart og hvordan det så 

påvirker resten af KKFO, hvor 3.klasserne så rykker over på 

klub. Så skiftet for 3.klasse-overlevering har fyldt og fokus 

på at nye lander på en god måde fylder også. 

 X   

7. 

Indskrivning 

Skoleåret 2023-24 

 

KH og KB 

5 min. 

Maj-projekt 

 

Pt. - 68 indskrevet + 2 omgængere. 2 har lidt sent meldt fra, 

vi må køre op til 72 elever på de tre klasser. 

 X   

8.  

Kontakt-forældremøde 

 

Steen og Louise 

10 min. 

3. maj 2023 kl. 17-19 

Der er indkaldt på aula – Louise har modtaget 2 afbud indtil 

videre. 

 

Steen og Louise har lagt på, at mødet skal tage udgangspunkt 

i, hvad der fylder for kontaktforældrene. 

Alle fra skolebestyrelsen er velkomne til at deltage, så der 

kommer en god dialog, der bringes med ind i SB. 

 

 X X X 



 

 

Kirsten spørger, om et punkt kunne være ift. brug af klubben. 

Skolen har en oplevelse af, at eleverne møder op i 4.klasser, 

men så falder de stille og roligt fra.  

 

SB taler kort problematikken med manglende deltagelse i 

klub igennem. Punktet tages med til kontaktforældre. 

 

Kirsten orienterer om, at Kasper og Kirsten har 

problematiseret det mangelfulde samarbejde med skolerne, så 

eleverne bruger klubber og skole/klub kan samarbejde om 

eleverne. 

9.  

Princip for 

klassedannelse 

 

KH 

10 min. 

Udkast fra 1. marts tilrettet og vedhæftet som bilag 

 

Hvis der er ændringsforslag, så skal disse sendes skriftligt, da 

der ikke på mødet er tid til at gennemgå den ligesom på 

sidste møde. 

 

Der er ikke indkommet ændringsforslag. 

 

Der stemmes herefter og princip for klassedannelse er nu 

vedtaget dags dato. 

X X X X 

10.  

Økonomi  

 

KH og HHB 

5 min. 

Godkendelse af budget og foreløbig orientering om 

regnskabsafslutning 

 

Hans Henrik orienterer kort ift. fratrædelser, vikariater og 

økonomien ift. BUF-flex. 

Overordnet ser budgettet pænt ud.  

Kirsten lægger op til, at vi i starten af næste skoleår holder et 

nyt økonomimøde, hvor skolens ledelse gennemgår 

økonomien mere detaljeret.  

 

Info ift. afskaffelse af St. Bededag – kommunal udmelding – 

vi skal som altid lægge 200 skoledag, så ferieplanen ændres 

ikke, da den er vedtaget. Næste gang ferieplanen lægges, så 

kan der lægges en skoledag på det, der er ”St. Bededag”, hvis 

det ønskes. 

 

Medarbejderne pålægges at arbejde 7,4 time mere på et år/i 

deres årsnorm. 

 

Anne Marie orienterer om kommende skoleår og prioritering 

af ressourcerne ift. undervisningens organisering. Næste 

 X X X 



 

 

skoleår kommer der et ”nyt” fag ind – ”obligatoriske emner” 

– hvor de timeløse fag tages ind samt fx også 

elevrådsarbejdet. 

PAUSE 

 

Kl. 18.00-18.30 

 

 

    

11.  

Skoleudviklingssamtale 

 

KH 

30 min. 

Dato – fredag 12. maj kl. 14-16 – foregår PÅ skolen! 

Forberedelse til SUS – skoleudviklingssamtale: 

Struktur, deltagere, indhold, data. 

 

Kirsten orienterer kort om baggrunden for 

skoleudviklingssamtalen. ØF har meldt sig til en ”prøve-

runde” i maj (frivillig), inden det bliver alvor næste skoleår. 

Hovedfokus i den nye skoleudviklingssamtale er, at skolerne 

selv er meget mere styrende ift. dagsorden og indhold for 

samtalerne. Derudover spiller forældre og elever også en 

rolle på møderne, da deltagerkredsen også er mere fleksibel. 

 

Skoleudviklingssamtalerne lægges også ind i årshjulet for SB 

og elevråd også, så den alle høres inden samtalen og 

perspektiverne tages med ind på samtalen af 

repræsentanterne. 

 

Til at starte med ville BUU ikke stille krav ind til samtalerne, 

men for ca. to uger siden sendte de ønsker ud ift. områder, de 

ønskede blev berørt. Det afspejler sig også i det udkast, der er 

udsendt til SB til dette møde. Det drejer sig bl.a. om skolens 

løfteevne, trivsel og grøn omstilling. 

 

Skolens ledelse håber snart at få resultaterne fra den 

nationale trivselsundersøgelse, så det bliver så aktuelt ind på 

skoleudviklingssamtalen som overhovedet muligt.  

 

Dagsordenen lægger også op til flere fælles 

refleksionsøvelser under flere af punkterne. 

 

Digital dannelse kommer også til at fylde på samtalen. 

 

Kommentarer fra SB – dejligt, at trivsel fylder så meget, så 

fagligheden ikke overstråler alt. Derudover så er der fuld 

opbakning til at tage digital dannelse med, da forældrene 

også oplever det samme som skolen ift. digitale vaner. 

X X X X 



 

 

Kunne SB få den data, som der bruges på samtalen, så hele 

SB ser det på lige fod med repræsentanterne på mødet.  

Der er meget på dagsordenen, det er meget ambitiøst. 

Kommer man nok i dybden, når det kun er to timer. 

 

Kirsten understreger, skolen skal ikke forsvare noget, men 

bruge samtalen til netop dialog og ønske om transparens og 

udvikling. Derudover skal området holde møde med 18 

skoler, derfor er der også et stort tidsforbrug, hvis man fx 

skulle sige 3 timer pr. skole. 

Derudover kommer området jo også til at kigge ind i vores 

data, men det er de meget åbne om og de har delt det data-

ark, som de har kigget ind i og måske vil spørge til, så vi som 

skole er klar over dette på forhånd. 

 

Spørgsmål fra SB – skal der ikke være en rep. fra 

forældrerådet på KKFO med?  

Kirsten fortæller, at da samtalen drejer sig om skole-delen, så 

skal der ikke forælderrep. med fra KKFO. Kasper deltager 

som del af ledelsen på ØF. 

Kirsten fortæller derudover, at området blev meget glade, da 

de så ØF’s dagsorden og at skolen havde tænkt elever, 

forældre og medarbejdere ind som en naturlig del. 

 

Undring fra SB – hvad skal områdeforvaltningen have ud af 

samtalen? Kirsten kommenterer, at det kan vi jo spørge dem 

om på samtalen. 

 

Kirsten inviterer til arbejdsmøde, hvor Steen, Louise, Marius 

og Ahmed deltager sammen med ledelse og medarbejdere. 

12. 

Vikardækning 

 

KH, HB og HHB 

20 min. 

Præsentation af principper for frihed/ferie, herunder fagdage, 

ikke flere fra samme klasseteam. 

Data fra vikardækning fra indeværende skoleår 

 

Herefter spørgsmål fra skolebestyrelsen ift. om der kan laves 

principper for dækning af kendt fravær, så kendte voksne 

dækker klasserne, hvor det er muligt - kunne det være mere 

fleksibelt ift. skema – SB diskuterer herefter fordele og 

ulemper ved det ene og det andet. 

 

Steen samler op og understreger, at i den perfekte verden, så 

var der jo ikke vikardækning. Men på ØF tages der allerede 

X X X X 



 

 

en del hensyn til at spørge kendte voksne, hvis nogle klasser 

er mere udsatte. 

 

SB opfordrer forældrene hjemme til ikke at tale 

vikardækning ned, men op. 

 

Kirsten runder punktet af med at orienterer om, at pga. det 

psykisk gode arbejdsmiljø så er der meget få langtids-syge på 

ØF. Hvilket også kan ses på det lave sygefravær og dermed 

vikardækning. 

13. 

Eventuelt  

herunder meddelelser 

 

10 min. 

TU23 – endnu ikke kommet. 

National Trivselsundersøgelse – endnu ikke kommet. 

 

Anne Marie og Andreas er dags dato blevet genvalgt som 

medarbejderrepræsentanter i SB. 

 

Dialogmøde folkeskole/skolebestyrelser mandag den 22. maj 

klokken 17.00-19.00 

Dialogmøde folkeskolen/skolebestyrelser torsdag den 16. 

november 2023 klokken 17.00-19.00 

 

Arbejdsgruppe ift. ordensregler – hvem vil deltage? 

- Tobias vil gerne deltage på SB’s vegne. 

 

7. juni – deadline onsdag d. 31. maj ift. hvem spiser med? 

 X   

14.  

Lukket punkt 

     

15. 

Dato for kommende 

SB-møde 

 

 

Punkter til kommende 

møder: 

 

 

 

 

Øvrige møder: 

 

7. juni – med efterfølgende spisning! 

 

 

 

Kommende skoleår 2023-24 organisering, møbler i klasserne, 

Årsberetning, orientering om overgange til ungdomsudd. (v. 

uddannelsesambassadørerne), evaluering af SB 

mødeform/indhold, forældre-undervisningsdage 

 

 

Kontaktforældremøde (for alle kontaktforældre på tværs af 

skolen): 

NY DATO - 3. maj 2023 kl. 17-19 

    



 

 

 

Dialogmøde folkeskole/skolebestyrelser: 

Mandag den 22. maj klokken 17.00-19.00 

Torsdag den 16. november 2023 klokken 17.00-19.00 

 

 

Arbejdsgrupper Økonomiudvalg: 

Dan, Susanne, Hans Henrik (embedsmand), Kirsten og Anne 

Marie  

 

 

 

    

 


